
Protokół Nr XX/16 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 31 sierpnia 2016 r. o godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XX/256/2016 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok.
2. XX/257/2016 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
3. XX/258/2016 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej
                             Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.
4. XX/259/2016 w sprawie powierzenia uprawnień Prezydentowi Miasta Racibórz.
5. XX/260/2016 w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
                             bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2016 rok.
6. XX/261/2016 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/379/2008 Rady Miasta Racibórz z dnia 
                             26 listopada 2008 r. w sprawie ustanowienia pomników przyrody 
                             zlokalizowanych na terenie gminy Racibórz.
7. XX/262/2016 w sprawie przydzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 
                             restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru
                             zabytków.
8. XX/263/2016 w sprawie wyrażenia zgody na udział Miasta Racibórz jako Partnera 
                             w projekcie pn.: „Od Arboretum do Arboretum” przeznaczonego 
                             do realizacji ze środków Programu Interreg V-A Republika Czeska – Polska.
9. XX/264/2016 w sprawie wyrażenia zgody na udział Miasta Racibórz jako Partnera 
                             w Mikroprojekcie pn.: „Racibórz – Krawarz razem bezpieczniej” – Typ A
                             przeznaczonego do realizacji ze środków Funduszu Mikroprojektów 
                             w euroregionie Silesia w ramach Programu Interreg V-A Republika Czeska –
                             Polska.
10.  XX/265/2016 w sprawie wyrażenia zgody na udział Miasta Racibórz jako Wnioskodawcy 
                              w projekcie pn.: „Budowa drogi dojazdowej wraz z rondem do terenów
                              inwestycyjnych położonych w Raciborzu przy ul. Bartka Lasoty” 
                              przeznaczonego do realizacji ze środków Programu rozwoju gminnej 
                              i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019.
11. XX/266/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości
                            gruntowej położonej w Raciborzu w obrębie ul. Kaspra Adamczyka.
12. XX/267/2016 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu
                             nieruchomości” prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu 
                             w rejonie ul. Rybnickiej.
13. XX/268/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
                             położonej w Raciborzu przy ul. Elżbiety.
14. XX/269/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
                             położonej w Raciborzu przy ul. Mariańskiej.
15. XX/270/2016 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
                             umowy dzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie warunków
                             zagospodarowania nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy
                             Bosackiej 43.
16. XX/271/2016 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
                             umowy współdzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie
                             warunków zagospodarowania nieruchomości położonych w Raciborzu przy:
                             ul. Dąbrowskiego 1, ul. Dąbrowskiego 3-5 oraz ul. Stalmacha 13.
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17. XX/272/2016 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
                             umów dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu przy ulicy Łąkowej
                             2-2c i ulicy Łąkowej 4-4c.
18. XX/273/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu
                             położonych w Raciborzu przy ul. Pawła.
19. XX/274/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu
                             położonych w Raciborzu pomiędzy ul. Gliwicką i ul. Odrodzenia.
20. XX/275/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej,
                            położonej w Raciborzu przy ul. Mariańskiej.
21. XX/276/2016 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
                             w Raciborzu.
22. XX/277/2016 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
23. XX/278/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem
                             Raciborskim a Miastem Racibórz w celu realizacji projektu pn.
                             „Przebudowa ul. Ocickiej w Raciborzu”.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Radca Prawny Marta Topór - Piórko 
 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 20, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o zmianę planowanego porządku obrad zał. Nr 2, 
 wniosek Prezydenta Miasta o wycofanie z porządku obrad następującej uchwały – zał. Nr 3:

1/ Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz 
użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowych położonych w Raciborzu przy ulicy Ks. 
Józefa Londzina 45 i Ks. Józefa Londzina 45a.

 wnioski Prezydenta o ujęcie w porządku obrad dodatkowych następujących punktów i 
projektów uchwał:
1/ Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
2/ Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
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3/ Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem 
Raciborskim a Miastem Racibórz w celu realizacji projektu pn. „Przebudowa ul. Ocickiej w 
Raciborzu”.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Pani Róża Labudek skierowała do Prezydenta Miasta i 
Przewodniczącego Rady Miasta pismo w sprawie wycofania z porządku obrad uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu 
przy ul. Elżbiety.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że póki co punkt ten jest w porządku obrad, niemniej 
można w tej sprawie wnieść głos.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jest przygotowany do omówienia tej uchwały 
szczegółowo i rzeczywiście gdy Rada uzna, że są tam jakieś problemy to będzie można uchwałę
wycofać bądź nie uchwalić. Dodał, że głoś Pani Labudek będzie można odczytać w trakcie 
dyskusji nad tą uchwałą.

 Radny Piotr Klima wniósł o wycofanie przedmiotowej uchwały z porządku obrad i 
przygotowania tematu na następna sesję. 

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek radnego Piotra Klimy aby z 
porządku sesji wycofać uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
działki gruntu położonej w Raciborzu przy ul. Elżbiety.

Rada przy 21 głosujących radnych, 7 głosami za, 11 przeciw i 3 wstrzymującymi się odrzuciła 
powyższy wniosek radnego Piotra Klimy.

- Następnie Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie zaproponowany porządek obrad.
Rada przy 22 głosujących radnych, 17 głosami za, 4 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Działania związane z pracami nad projektowaniem obwodnic miasta Raciborza.
5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok oraz Uchwała w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej.
6. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.
7. Uchwała w sprawie powierzenia uprawnień Prezydentowi Miasta Racibórz.
8. Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2016 rok.
9. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/379/2008 Rady Miasta Racibórz z dnia 26 

listopada 2008 r. w sprawie ustanowienia pomników przyrody zlokalizowanych na terenie 
gminy Racibórz.

10. Uchwała w sprawie przydzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 
restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udział Miasta Racibórz jako Partnera                      
w projekcie pn.: „Od Arboretum do Arboretum” przeznaczonego do realizacji ze środków 
Programu Interreg V-A Republika Czeska – Polska.

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udział Miasta Racibórz jako Partnera                      
w Mikroprojekcie pn.: „Racibórz – Krawarz razem bezpieczniej” – Typ A przeznaczonego 
do realizacji ze środków Funduszu Mikroprojektów w euroregionie Silesia w ramach 
Programu Interreg V-A Republika Czeska – Polska.

13.  Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udział Miasta Racibórz jako Wnioskodawcy         
w projekcie pn.: „Budowa drogi dojazdowej wraz z rondem do terenów inwestycyjnych 
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położonych w Raciborzu przy ul. Bartka Lasoty” przeznaczonego do realizacji ze środków 
Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019.

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości 
gruntowej położonej w Raciborzu w obrębie ul. Kaspra Adamczyka.

15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” 
prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu w rejonie ul. Rybnickiej.

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej 
w Raciborzu przy ul. Elżbiety.

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej 
w Raciborzu przy ul. Mariańskiej.

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Bosackiej 43.

19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy współdzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości położonych w Raciborzu przy: ul. Dąbrowskiego 1, 
ul. Dąbrowskiego 3-5 oraz ul. Stalmacha 13.

20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umów dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu przy ulicy Łąkowej 2-2c               
i ulicy Łąkowej 4-4c.

21. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu 
położonych w Raciborzu przy ul. Pawła.

22. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu 
położonych w Raciborzu pomiędzy ul. Gliwicką i ul. Odrodzenia.

23. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, 
położonej w Raciborzu przy ul. Mariańskiej.

24. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej                
w Raciborzu.

25. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
26. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem 

Raciborskim a Miastem Racibórz w celu realizacji projektu pn. „Przebudowa ul. Ocickiej   
w Raciborzu”.

27. Interpelacje, zapytania i wnioski.
28. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
Protokół Nr XIX/16 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 22 czerwca 2016 r. 

 Prezydent Miasta wniósł aby jego wystąpienie w pkt. 3 zostało poprzedzone przedstawieniem 
informacji przez Kierownika Referatu Inwestycji i Remontów Starostwa Powiatowego w 
Raciborzu p. Romana Pajkerta w zakresie remontu ulicy Ocickiej.

 Przew. RM Henryk Mainusz udzielił głosu p. Romanowi Pajkertowi.
 Pan Roman Pajkert przekazał, że powiat ostatecznie w tym roku otrzymał dofinansowanie na 

przebudowę ulicy Ocickiej na 50% wartości zadania. Dodał, że założeniem przebudowy ulicy 
Ocickiej było zrealizowanie tego zadania w trzech etapach. Pierwszy etap obejmuje więc 
odcinek od skrzyżowania z DK 45 do skrzyżowania z ulicą Koszalińską włącznie i na ten 
odcinek jest też przyznane dofinansowanie. Drugi etap obejmie odcinek od ulicy Koszalińskiej 
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do ulicy Węgierskiej, a trzeci etap od ulicy Węgierskiej do końca zabudowań ulicy Wiejskiej.  
Zakres pierwszego odcinka 800 m  obejmie jezdnie z podbudową i chodnik po lewej stronie, a 
po stronie  prawej ścieżkę rowerową aż do ulicy Leśmiana. Dodał, że na pierwszy etap został 
ogłoszony już przetarg. Realizacja zadania będzie polegała na zamknięciu jednego pasa ruchu 
więc ruch odbywać się będzie tylko w jednym kierunku. Zakłada się, że zadanie to zostanie 
zrealizowane do końca listopada z możliwością wydłużenia terminu do 9 grudnia br. Dodał, że 
w projekcie umowy przewiduje się również zastrzeżenie umożliwienia przez cały czas remontu 
dojazdu do ulicy Cmentarnej. 

 Radny Marek Rapnicki zapytał o istniejący obecnie chodnik na tej ulicy.
 Pan Roman Pajkert przekazał, że obecny chodnik zostanie zachowany ale zmieni się jego 

nawierzchnię na kostkę brukową.   
 Radny Michał Fita zapytał czy poprzez pas rozgraniczający zieleni  nie zmniejszy się parametr 

jezdni. 
 Pan Roman Pajkert przekazał, że parametr jezdni zostanie powiększony do 6 m, chodnik po 

lewej stronie będzie miał 1,5 m, zaś asfaltowa ścieżka rowerowa po prawej stronie 2 m.  
 Radny Michał Fita zapytał co w takim razie z funkcją parkingową w rejonie cmentarza.
 Pan Roman Pajkert przekazał, że do tej pory były to miejsca postojowe o różnych wymiarach, 

teraz zaś planuje się wykonać obok ścieżki rowerowej miejsca postojowe równoległe do jezdni. 
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że ruch jednostronny powinien zostać pokierowany tak 

jak do tej pory kursuje komunikacja miejska.
 Radny Tomasz Cofała zwrócił uwagę na umożliwienie dojazdu do domów mieszkańcom na 

początku ul. Ocickiej.
 Pan Roman Pajkert przekazał, że technicznie będzie to tak rozwiązane aby mieszkańcy mieli 

zapewniony dojazd.   
 Radny Tomasz Cofała poprosił o to aby wcześniej poinformować  mieszkańców o 

utrudnieniach. Zapytał również, czy przeszkodą w remoncie nie okażą się drzewa rosnące obok 
ulicy Ocickiej.

 Pan Roman Pajkert przekazał, że niestety kilka drzew będzie musiało zostać wyciętych, te które 
będzie można przesadzić to zostaną przesadzone, natomiast za wycięte drzew zostaną wykonane
nasadzenia zastępcze. 

 Radny Leon Fiołka poprosił o informacje na  temat remontu dróg powiatowych w dzielnicy 
Brzezie, gdzie istniejące drogi nie mają chodnika (ul. Kobylska i ul. Pogrzebieńska). 

 Pan Roman Pajkert przekazał, że na ul. Pogrzebieńską powiat wspólnie z Gmina Kornowac 
również będzie składał wniosek o dofinansowanie.          

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, ze gdy powiat będzie realizował przebudowę ul. 
Pogrzebieńskiej to Gmina Racibórz będzie tego partnerem tak jak przy ul. Ociciej.

 Radny Leon Fiołka przekazał, że w tym temacie zwrócił się do powiatu z interpelacją. 
 Radny Marcin Fica zapytał co stanie się z przystankami autobusowymi przy ul. Ocickiej.
  Pan Roman Pajkert przekazał, że nie ma tam możliwego innego rozwiązania więc po stronie 

prawej zostanie przystanek, natomiast po stronie lewej powstanie zatoka trochę przesunięta w 
górę w stosunku do obecnego przystanku. 

 Radny Marcin Fica zapytał o lokalizacje przejść dla pieszych w rejonie cmentarza. 
 Pan Roman Pajkert przekazał, że organizacja ruchu zakłada przejście dla pieszych na wysokości

ulicy Cmentarnej.
 Radny Tomasz Cofała zapytał o założenia przebudowy drugiego odcinka drogi.
 Pan Roman Pajkert przekazał, że drugi odcinek jest dopiero w trakcie projektu. Wskazał, że do 

ul. Węgierskiej powinno udać się zrealizować tak samo szeroką jezdnię. Kłopot może być w 
tym trzecim odcinku.

 Radny Leszek Szczasny uznał, że planowana wycinka drzew na tej ulicy jest czymś 
zatrważającym. Zaapelował więc aby przemyśleć pozostawienie drzew bo rowerzystom nic się 
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nie stanie omijając drzewa. 
 Pan Roman Pajkert  przekazał, że wycięcie kilku drzew wynika z dokumentacji projektowej. 

Uznał, że przypadki drzew na krawędzi ścieżki będą indywidualnie rozstrzygane.
 Przew. RM Henryk Mainusz zgłosił potrzebę podwyższenia drogi w drugim etapie pomiędzy 

ulicą Węgierska, a ulica Czeską  z uwagi na regularne podtapianie drogi z pola. 
 Pan Roman Pajkert przekazał, że zwróci się na to uwagę. Dodał jednocześnie, że w pierwszym 

etapie zostały zaprojektowane też liczne kratki ściekowe. 
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że z uwagi na zaproszonych gości do przedstawienia 

tematu z pkt. 4 porządku obrad punkt ten zostanie przesunięty przed pkt 3.      

Ad 4. Działania związane z pracami nad projektowaniem obwodnic miasta Raciborza.

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że prezentacji materiału dokona Pan 
Jan Gregorowicz reprezentujący firmę INKOM z Katowic.  

 Pan Jan Gregorowicz z firmy INKOM w Katowicach na bazie materiału przekazanego radnym 
pt. „Działania związane z pracami nad projektowaniem obwodnic miasta Raciborza” - zał. Nr 4 
oraz prezentacji pod tym samym tytułem zał. Nr 5. Wskazał na szereg wykonanych pomiarów 
przepływów ruchu przez miasto Racibórz oraz analiz i symulacji z których wynika, że w 
przypadku budowy nowego śladu drogi 935 (RDRP) obwodnica wschodnia wydaje się być 
bezdyskusyjna. Dodał, że problemem na dzisiaj jest to, że nie sprecyzowano jeszcze 
parametrów techniczno – ekonomicznych południowo – wschodniej części obwodnicy. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek poprosił o wyjaśnienie terminu ruch tranzytowy.
 Pan Jan Gregorowicz przekazał, że gdy jakiś obszar zamykamy kordonem to ruch tranzytowy to

ten który wjeżdża do miasta jednym wlotem i wyjeżdża innym i nie powinno się go mylić z 
ruchem docelowo źródłowym. 

 Radny Michał Fita zapytał  kto nadaje parametry obwodnic.
 Pan Jan Gregorowicz przekazał, że parametr dla części północno - wschodniej jest nadany 

poprzez projekt RDRP. Brak zaś parametru dla drugiej części obwodnicy.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jest po wstępnych uzgodnieniach z GDDKiA, 

która chciałaby aby  miasto podjęło się podobnej roli jak przy RDRP, lecz jak na razie bez 
gwarancji realizacji. Dodał, że chodzi o to aby uzasadnić proponowany przebieg tej obwodnicy 
właśnie po stronie wschodniej, a nie po stronie zachodniej przez Ocice, które zostały 
zabudowane i przez co szlak ten nie jest już możliwy. Dodatkowo uznał, że ten 6 km odcinek 
obwodnicy południowo - wschodniej powinien być dużo prostszym w realizacji niż odcinek 
północno -  wschodni.

 Pan Jan Gregorowicz przekazał, że przy obecnych przepisach ekologicznych przejście po 
zachodniej stronie przez Ocice jest niemożliwe.

 Radny Michał Fita wskazał, że wschodnia obwodnica ma sens ze względu na uprzemysłowioną 
część miasta. Dalej uznał, że teraz to po stronie miasta leży przygotowanie projektu i 
oszacowanie kosztów.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że urząd dopracowuje porozumienie z GDDKiA w 
tym zakresie. Dodał, że będzie to wiązało z wydatkowaniem własnych środków, które nie będą 
podlegały zwrotowi. Wskazał, że środki te będą nie mniejsze niż 1 mln zł. Uznał, że miasto 
będzie mogło wyasygnować taką kotę ale pod warunkiem uzyskania gwarancji na realizację 
tego odcinka obwodnicy przez GDDKiA w jakieś realnej perspektywie. Dodał, że decyzje w 
tym zakresie będą zapadały w Warszawie. 

 Radny Leon Fiołka wskazał, że newralgicznym punktem jest realizacja RDRP. Zwrócił 
jednocześnie uwagę, że od 2012 roku minęło już 4 lata, a termin przygotowania dokumentacji i 
uzyskania decyzji środowiskowej ciągle jest przesuwany. Uznał więc, że dyskutowanie nad 
kolejnym etapem i wydawanie kolejnych pieniędzy bez tych dokumentów nie ma sensu.
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 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że koncepcje z tą drogą pojawiły się już w latach 90 
– tych , jednak dopiero w 2012 roku udało się przekonać ówczesnego marszałka województwa 
do podpisania porozumienia. Więc tak naprawdę nad tym projektem prace trwają niecałe 4 lata. 
Uznał, że realizacja tej drogi w ramach RPO jest nadal możliwa lecz bardzo zagrożona. 
Wskazał, że w województwie mówi się, że to droga bardzo potrzebna ale w działaniach tego już
nie widać. Dodał, że w ramach RPO niemożliwe jest wykonanie w całości tej drogi, a jedynie 
etapami, gdyż do podziału pozostało już tylko 550 mln zł. Ważne jest więc to aby w Katowicach
określono co jest priorytetem dla województwa, a jest nim niewątpliwie połączenie tej części 
subregionu z autostradą A1. Dodał, że wszystko wskazuje na to, że decyzja środowiskowa we 
wrześniu zostanie wydana. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że 5-6 letni okres na przygotowanie 
dokumentacji drogi jest okresem optymalnym. Uznał, że nie podjecie ryzyka z przygotowanie 
dokumentacji sprawi, że nie będzie środków na realizację. Dodał, że wstępnie z Katowicami jest
to uzgodnione niemniej całe ryzyko jest po stronie miasta, a do opracowania jest cały szereg 
dokumentacji wraz z uzyskaniem decyzji środowiskowej. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że miasto powinno jednak podjąć to ryzyko.
 Radny Franciszek Mandrysz uznał podobnie jak radny Leon Fiołka, że bez realnej realizacji 

RDRP dyskusja nad kolejnymi etapami nie ma sensu. Dalej uznał, że miastu jest potrzebna 
obwodnica i należy mieć zawsze dla miasta plan „B”. W tym miejscu wskazał na stare plany 
obwodnicy od ulicy Drzewieckiego wzdłuż wału aż do skrzyżowania z drogą na Ciechowice i 
dalej poprzez tylko jedną przeprawę mostową. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że o północno - wschodniej obwodnicy i całym 
dalszym przebiegu RDRP decyduje inwestor czyli Województwo Śląskie. Dalej wskazał, że 
sama ta część obwodnicy miastu nic nie da. 

 Radny Franciszek Mandrysz wskazał na potrzebę alternatywnego, tańszego przebiegu 
obwodnicy na wypadek niepowodzenia z RDRP. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że nie zna koncepcji obwodnicy 
przedstawionej przez radnego Franciszka Mandrysza. Dodał, że na zlecenie Marszałka zostało 
wykonane studium korytarzowe łącznie z koncepcją odsunięciem od miasta tej drogi o 
kilkanaście kilometrów.  Wskazał jednak, że miasta nie rozjeżdża ruch tranzytowy ale ruch 
docelowy. W związku z powyższym obecnie uzgadniana jest koncepcja podzielenia części 
raciborskiej  na dwa etapy. Pierwszym etapem byłby nowy most za ulicą Piaskową i dalej 
realizacja drogi w kierunku Rybnika z kosztem ok. 500 mln zł. Natomiast drugi etap od ul. 
Piaskowej aż do DK 45 w Rudniku, na który to odcinek jest już dokumentacja, uznać za 
obwodnicę w pasie DK 45 i pozyskać na to środki centrale. Miasto zaś mogło by się zająć 
przygotowaniem dokumentacji na dalszy 6 km odcinek obwodnicy. Dodał, że taka koncepcja 
zainteresowała województwo. Niezbędne pozostaje lobbowanie sprawy w GDDKiA.  Wskazał, 
że innej koncepcji na chwilę obecną nie ma, a odchudzenie drogi do jednego pasa daje 
niewielkie oszczędności. Wskazał również, że most na ulicy Rybnickiej jest już teraz zapchany, 
a sytuacja według obliczeń fachowców jeszcze się pogorszy więc miastu potrzeba drugiej 
przeprawy mostowej w tym kierunku. 

 Radny Franciszek Mandrysz wskazał, że według przedstawianej przez niego koncepcji 
obwodnicy -  zał. Nr 6 transport z kierunku Gliwic i Rybnika nie wjeżdżałby do centrum. 

 Pan Jan Gregorowicz przekazał, że ta mapa może być jedną z propozycji dla studium 
korytarzowego. Jednakże wtedy ten przebieg wzbudzał bardzo duże wątpliwości ekologiczne. 

 Radny Franciszek Mandrysz wskazał, że przebieg ten jest w strefie bezpiecznej wzdłuż kanału 
Ulga.      

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że ta koncepcja nie funkcjonuje w żadnym obiegu.
 Radny Michał Woś uznał, że dyskutowanie nad alternatywną trasą ma sens tylko w sytuacji gdy 

będzie wiadomo, że nie będzie finansowania dla RDRP. Wskazał, że teraz nie ma na to czasu 
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ani środków. Uznał, że jedyna warta uwagi koncepcją jest ta przedstawiona przez Zastępcę 
Prezydenta Miasta Wojciecha Krzyżeka.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że takiego rozwiązania oczekuje od nas Marszałek. 
Jednakże jest to droga regionalna i takie określenie powinno nastąpić na spotkaniu u Marszałka.

 Radny Franciszek Mandrysz uznał, że jako dobrzy gospodarze musimy mieć plan „B”.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że rozwiązanie radnego Franciszka Mandrysza też 

byłoby rozwiązaniem regionalnym i mimo wszystko kosztownym, a co najważniejsze wiązało 
by się z całą procedurą trwającą obecnie 4 lata. Uznał więc, że teraz bardziej chodzi o zwarcie 
szeregów  by wymusić finansowanie z różnych źródeł. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że koncepcja radnego Franciszka 
Mandrysza w zestawieniu z badaniami potoków nie rozwiązuje problemów miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że większe problemy miastu sprawiają potoki 
Rybnik – Ostrawa i Gliwice – Ostrawa niż Rybnik – Opole czy Ostrawa - Opole. 

 Radny Michał Woś zapytał na ile jest prawdopodobne, że odcinek pomiędzy ul. Piaskowa a 
Rybnikiem zmieści się w budżecie województwa w ramach RPO.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że startowanie z kwotą 700 mln zł. po prostu nie 
ma sensu. Instytucją, która będzie składała wniosek jest Marszałek. Stąd jest istotne aby Zarząd 
i Sejmik Województwa ustaliły konkretne priorytety. Dodał, że województwo zamierza to 
realizować, po pyta ja my zamierzamy to etapować. Uznał jednak, że jest to zadanie regionalne i
to ZDW ma większe kompetencje i wiedzę na temat jak należy takie inwestycje realizować. 
Dodał, że kontakt z Urzędem Marszałkowskim jest dość trudny.

 Radny Michał Woś zapytał czy są w tym zakresie dokonane jakieś wyliczenia. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że takie wyliczenia są. Dodał, że mniejsze 

etapowanie nie ma już sensu.  
 Radny Franciszek Mandrysz wskazywał na znalezienie tańszego rozwiązania z drogą z 

Raciborza do Rybnika po starym śladzie.
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że obecna dyskusja toczy się wokół 

dopasowanie możliwych do otrzymania środków do tej inwestycji, natomiast ta droga jest o 
odpowiednich parametrach. Dalej wskazał, że ruch ten w kierunku Rybnika przyrasta, tak że w 
Rydułtowach już jest dawno wyczerpany.  Dodał, że trzeba trzymać kciuki aby Rybnikowi udało
się zrealizować cały swój odcinek bo tylko wtedy ta droga będzie miała dalszy sens. Dalej 
wskazał, że województwo realizuje inwestycje drogowe nie tylko z RPO, przykładem jest droga
średnicowa realizowana z własnych środków województwa. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał na przykłady finansowania zadań w 85% czy nawet 
100%.  Dalej uznał, ze województwo powinno zaryzykować realizację tego zadania z niższym 
poziomem dofinansowania, np. 50% i zwiększać poziom dofinansowanie w miarę jak będą 
pojawiały się wolne środki z pozostałych inwestycji. 

 Radny Michał Woś przekazał, że problemy z obwodnica północno - wschodnią biorą się z 
wieloletnich zaniedbań, natomiast gdy chodzi o obwodnicę południowo - wschodnią to lepiej 
się przygotować i mieć gotowe projekty. Uznał, że jeżeli w budżecie da się znaleźć 1 mln zł w 
perspektywie  kilku najbliższych lat to należy zacząć projektować. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że nie będzie to perspektywa roku ale na pewno 
kilku lat, więc środki te będzie można podzielić na kilka budżetów. Dodał, że na pewno będzie 
to argument do rozmów z GDDKiA oraz ministerstwem. W kwestii obwodnicy północno - 
wschodniej nie chce procentowo oceniać po czyjej stronie leży wina. Wskazał jedynie na usilne 
próby podejmowano od 2008 roku aby coś rozpocząć, jednakże warunkiem wydania środków z 
budżetu miasta na to zadanie było porozumienie, które udało się podpisać w 2012 roku. Na 
koniec zapytał czy Rada jest skłonna poprzeć przedstawioną koncepcję. Dodał, że porozumienie
w tym zakresie pojawi się na sesji na pewno jako załącznik do uchwały.

 Radny Michał Woś uznał, że nie widzi teraz potrzeby głosowania wniosku skoro ma być 
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przedłożona Radzie konkretna uchwała. 
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że ma nadzieje, że te koncepcje szybko zostaną  

przelane na papier. Następnie z uwagi na brak chętnych do dyskusji zamknął przedmiotowy 
punkt obrad.                          

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedłożył do protokołu bieżącą realizację uchwał Rady 
Miasta poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta
Miasta obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 7 do protokołu. 
Następnie przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między 
sesjami. Lista omówionych wydarzeń stanowi - zał. Nr 8  do protokołu.

 Radny Marek Rapnicki poprosił o przedstawienie szczegółów wyboru logo 800 – lecia miasta.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że konkurs organizowano wspólnie z PWSZ. Prace 

były oceniane przez fachowców z PWSZ. Dodał, że logo to nawiązuje do wielu już istniejących 
elementów.  Wskazał również, że jest już czas do tego aby przystąpić do opracowania nowego 
logo miasta. Dodał, że nastąpi to w formule otwartej. 

Ad 5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok oraz Uchwała w sprawie
          zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały     
w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok wraz z autopoprawką.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały
w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt  
uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok .

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przedstawiła uzasadnienia dla autopoprawki do 
projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2016 rok oraz dla projektu uchwały w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 Radny Marcin Fica poprosił o przedstawienie powodów zmniejszenia środków gdy chodzi o 
RDRP.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przekazała, że zmniejszenie wynika z wydłużenia 
okresu realizacji do 2017 roku.    

 Radna Anna Szukalska zapytała na co konkretnie mają zostać przeznaczone środki w wysokości
70.000 zł przewidziane na bulwary nadodrzańskie oraz ile na ten cel wydano już w tym roku. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wydano w tym roku ok. 700.000 zł, a dodatkowe
70.000 zł przeznaczone zostanie na poszerzenie plaży oraz montaż 3 lamp oświetleniowych i 
innych drobnych elementów. 

 Radny Michał Fita poprosił o przedstawienie kwoty wydatków jaką do tej pory poniesiono w 
związku z RDRP.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przekazała, że w tym momencie nie jest wstanie 
podać całej kwoty wydatków. 

 Radny Franciszek Mandrysz zapytał czy miasto ubezpieczyło nowe obiekty na bulwarach 
nadodrzańskich.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że sprawdzi to ale miasto z reguły ubezpiecza 
wszystkie swe obiekty. Wskazał, że w tym przypadku wiele elementów będzie można na czas 
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wywieźć z tego miejsca.     
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 

poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok wraz z jej 
autopoprawką – zał. Nr 9 i 10.

Rada przy 21 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
uchwałę w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok wraz z jej autopoprawką. 
Uchwała Nr XX/256/2016 stanowi zał. Nr 11 do protokołu. 

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
Rada przy 19 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
Uchwała Nr XX/257/2016 stanowi zał. Nr 12 do protokołu.

 Przew. RM Henryk Mainusz ogłosił 15 minutową przerwę, od godz. 1645 do godz, 1700.

Ad 6. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej
          Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 15 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XX/258/2016 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie powierzenia uprawnień Prezydentowi Miasta Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 16 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XX/259/2016 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
          bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2016 rok.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 16 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XX/260/2016 stanowi zał. Nr 15 do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/379/2008 Rady Miasta Racibórz z dnia
          26 listopada 2008 r. w sprawie ustanowienia pomników przyrody zlokalizowanych 
          na terenie gminy Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XX/261/2016 stanowi zał. Nr 16 do protokołu.
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Ad 10. Uchwała w sprawie przydzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich,
             restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru
             zabytków.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XX/262/2016 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udział Miasta Racibórz jako Partnera               
            w projekcie pn.: „Od Arboretum do Arboretum” przeznaczonego do realizacji 
            ze środków Programu Interreg V-A Republika Czeska – Polska.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XX/263/2016 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udział Miasta Racibórz jako Partnera              
            w Mikroprojekcie pn.: „Racibórz – Krawarz razem bezpieczniej” – Typ A
            przeznaczonego do realizacji ze środków Funduszu Mikroprojektów w euroregionie
            Silesia w ramach Programu Interreg V-A Republika Czeska – Polska.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Piotr Klima zapytał czy partnerska Gmina Krawarz podjęła już decyzję w tym zakresie.
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że na pewno tak bo jest to wspólne projekt.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk  przekazał, że nie jest tylko pewny czy w Republice Czeskiej 

Rada ma takie same uprawnienia jak w Polsce.  
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 

poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XX/264/2016 stanowi zał. Nr 19 do protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udział Miasta Racibórz jako Wnioskodawcy 
            w projekcie pn.: „Budowa drogi dojazdowej wraz z rondem do terenów
            inwestycyjnych położonych w Raciborzu przy ul. Bartka Lasoty” przeznaczonego 
            do realizacji ze środków Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury
            drogowej na lata 2016-2019.
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-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XX/265/2016 stanowi zał. Nr 20 do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości
            gruntowej położonej w Raciborzu w obrębie ul. Kaspra Adamczyka.

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XX/266/2016 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.

Ad 15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
            prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu w rejonie ul. Rybnickiej.

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XX/267/2016 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.

Ad 16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
            położonej w Raciborzu przy ul. Elżbiety.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Przew. RM Henryk Mainusz przedstawił radny pismo Pani Labudek w sprawie wycofania 
przedmiotowej uchwały z porządku obrad – zał. Nr 23. 

 Radny Piotr Klima wskazał na bardzo skomplikowaną sytuację w tym miejscu. Podziękował za 
przygotowaną wizualizację terenu oraz uznał, że takie procedowanie powinno być zawsze przy 
tego typu uchwałach. Dodatkowo uznał, że takie uchwały powinny być szerzej opisywane. 
Dodał, że w jego ocenie teren ten nie nadaje się w ogóle na garaże ze względu na parametry.  
Dodatkowo poprosił aby w tej sprawie zorganizować jeszcze spotkanie z mieszkańcami oraz 
wskazał, że jest to teren przyległy do warsztatu samochodowego, który Pani Labudek opisuje  
pismach kierowanych do urzędu miasta.

 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska przekazała, że 
pokazywany trakt pieszy jest traktem tymczasowym. Wskazała, że bez żadnego uszczerbku dla 
mieszkańców czas przejścia do ul. Rudzkiej przez ul. Elżbiety jest w zasadzie taki sam. Dodała, 
że ten teren przez wiele lat nie był zainwestowany gdyż przez jego środek przebiegała linia 
ciepłownicza, która niedawno została przesunięta na bok. Dalej wskazała, że o ten teren pod 
funkcję komunikacyjną ubiega się Spółdzielnia Mieszkaniowa „Komunalnik”, która na ulicy 
obok ma swój wysoki blok.   

 Radny Piotr Klima wskazał, że miejsce na garaże od strony ul. Lotniczej jest bardzo dużo.
 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska przekazała, że ktoś 

kto będzie decydował się na zakup tej nieruchomości to z pewnością zbada wszystkie  warunki 
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techniczne, które umożliwiają lokalizowanie tam garaży. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że Rada decyduje o sprzedaży tego gruntu, 

a przyszły nabywca będzie mógł go zagospodarować zgodnie z zapisami w planie 
zagospodarowania przestrzennego. 

 Radny Piotr Klima przekazał, że na komisjach mowa była o garażach.
 Radny Marek Rapnicki uznał, że na tej działce gdy ktoś się uprze to może wybudować garaże w

skos. Uznał więc, że ma tu miejsce przerzucanie się fikcyjnymi argumentami. 
 Radny Piotr Klima przekazał, że Pani Labudek prawdopodobnie się wyprowadzi gdy obok  

warsztatu pojawią się jeszcze garaże. 
 Radny Michał Fita poprosił o jednoznaczne określenie co dla tego terenu zakłada plan 

zagospodarowania przestrzennego.
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela przekazała, że plan 

został uchwalony w kwietniu, jednakże nadzór prawny wojewody go uchylił ale z innego 
powodu. Ponowne uchwalenie tego planu nastąpi na sesji w październiku. Zarówno w tej 
uchylonej jak i tej nowej uchwale przeznaczeniem podstawowym tego terenu są parkingi i 
garaże wraz z przynależnym zagospodarowaniem.  

 Radny Piotr Klima uznał, że należy posłuchać mieszkających tam ludzi i dla przykładu 
przypomniał temat przechylających się bloków. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że na tym terenie brakuje miejsc parkingowych, a 
problemu z przejściem nie ma bo są dwie alternatywne drogi.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek w kwestii technicznej wyjaśnił, że w całym 
Raciborzu grunty są fatalne jeżeli chodzi o posadowienie budynków. Po drugie wskazał, że 
standardowy garaż ma 6 na 3 metry, droga dojazdowa 5 m co daje w sumie 11 m, a teren jest 
szeroki na 20 m., więc jest jeszcze miejsce na trakt pieszy.   

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że na komisji pytała czemu nie jest to działka pod 
zabudowę mieszkaniowa. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że ze względu warunki techniczne 
dom tam się nie zmieści. Po drugie Rada postanowiła już raz o zmianie planu dla tego terenu.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska uznała, że zarówno tam jak i na ul. Solnej ustawienie garaży nie 
jest szczęśliwe. 

 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska wskazała, że jest to 
osiedle mieszane.  

 Radny Franciszek Mandrysz zaproponował aby przy sprzedaży zapisać konieczność 
udostępnienia przejścia dla pieszych.

 Radny Piotr Klima wskazał, że Pani Labudek ma już teraz problemu z warsztatem. 
 Radna Anna Szukalska zapytała kto jest wnioskodawcą tej uchwały.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że z wnioskiem do miasta wystąpiła Spółdzielnia 

Mieszkaniowa „Komunalnik” 
 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska wyjaśniła, że w 

spółdzielniach mieszkaniowych zarządcą jest spółdzielnia.  
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że zmianę planu też dokonano na wniosek spółdzielni. 
 Radny Marek Rapnicki wskazał, że ma tu miejsce walka pomiędzy romantycznymi wizjami, a 

potrzebą rozwoju infrastruktury.   
 Radny Michał Fita zapytał, czy w planie jest zapis tylko o garażach.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że plan dopuszcza parkingi i garaże ale wpierw o 

sprzedaży  tego terenu musi zdecydować Rada.
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 21 głosujących radnych, 11 głosami za, 7 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XX/268/2016 stanowi zał. Nr 24 do protokołu.

Ad 17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
            położonej w Raciborzu przy ul. Mariańskiej (nr ewid. 1661/1).

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Leon Fiołka przekazał, że na komisji prosił o sprawdzenie numeracji działek wpisanych 
w uzasadnieniu. 

 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska przekazała, że 
najprawdopodobniej są to właściwe numery, niemniej przed podpisaniem uchwały zostanie to 
jeszcze sprawdzone.

 Radny Piotr Klima ogólnie uznał, że przy tego typu uchwałach należy mieć zawsze na uwadze 
sprawy mieszkańców, bo niejednokrotnie łączy się to z ogromnymi tragediami. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że wolność może być ograniczona tylko zapisami planu 
zagospodarowania przestrzennego. Następnie z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak 
chętnych do dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 1 przeciw i 0 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XX/269/2016 stanowi zał. Nr 25 do protokołu.

Ad 18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
            umowy dzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie warunków
            zagospodarowania nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Bosackiej 43.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XX/270/2016 stanowi zał. Nr 26 do protokołu.

Ad 19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
            umowy współdzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie warunków
            zagospodarowania nieruchomości położonych w Raciborzu przy: ul. Dąbrowskiego 1, 
            ul. Dąbrowskiego 3-5 oraz ul. Stalmacha 13.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XX/271/2016 stanowi zał. Nr 27 do protokołu.

Ad 20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
            umów dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu przy ulicy Łąkowej 2-2c        
            i ulicy Łąkowej 4-4c.
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 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XX/272/2016 stanowi zał. Nr 28 do protokołu.

Ad 21. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu
            położonych w Raciborzu przy ul. Pawła.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XX/273/2016 stanowi zał. Nr 29 do protokołu.

Ad 22. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu
            położonych w Raciborzu pomiędzy ul. Gliwicką i ul. Odrodzenia.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XX/274/2016 stanowi zał. Nr 30 do protokołu.

Ad 23. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej,
            położonej w Raciborzu przy ul. Mariańskiej (nr ewid. 1667/57).

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Piotr Klima zgłosił wniosek o przedstawienie wizualizacji terenu.
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie  powyższy wniosek radnego Piotra Klimy.
Rada przy 21 głosujących radnych, 15 głosami za, 3 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższy wniosek.
 Przew. RM Henryk Mainusz zarządził 10 minutową przerwę, od godz. 1810 do godz. 1820. 
 Po przerwie Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że sesja nie powinna być miejscem na 

którym radni zapoznają się z materiałami. Uznał, że jest na to wystarczający czas przed sesją.
 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska przedstawiła 

wizualizację terenu. 
 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała czy ta działka będzie zbywana w całości.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że przetarg będzie ogłoszony na całość.
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak wskazała, że Rada już wyrażała zgodę na sprzedaż tego

terenu. Niemniej zmiana zapisów planu zagospodarowania przestrzennego spowodowała 
zmianę granic tej działki.  

 Radny Piotr Klima zapytał czy przewiduje się dodatkowe przejście dla pieszych na ul. 
Mariańskiej.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że do zabudowy tej działki jest jeszcze daleko.
 Radny Franciszek Mandrysz zapytał o tereny za tą działką.
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 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że to działka miasta, która jest skomunikowana i na
razie miasto jej nie sprzedaje. 

 Radny Franciszek Mandrysz uznał, że przy sprzedaży tej działki miasto powinno zawrzeć 
klauzulę zobowiązując inwestora aby w przeciągu trzech lat zabudował nieruchomość.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jest to bardzo dobry pomysł, który może 
pojawić się w zarządzeniu. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XX/275/2016 stanowi zał. Nr 31 do protokołu.

Ad 24. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej          
            w Raciborzu.

 Radny Wiesław Szczygielski odnosząc się do treści skargi uznał, że sprawa wydaje się do 
załatwienia pomiędzy pracodawcą, a pracownikiem, czyli pomiędzy Prezydentem Miasta, a 
Dyrektorem OPS-u. W związku z powyższy wniósł aby w § 2 zapisać, że skargę przekazuje się 
do załatwienia Prezydentowi Miasta z obowiązkiem powiadomienia Rady Miasta o sposobie jej 
załatwienia.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że rozstrzygnięcie tego sporu będzie bardzo trudne,
bo trwa on już wiele lat.  

 Radna Anna Szukalska poprosiła o stanowisko radcy prawnego w odniesieniu do wniosku 
radnego Wiesława Szczygielskiego.

 Radca Prawny Marta Topór – Piórko przekazała, że wniosek radnego ma oparcie w przepisach i 
Rada podobną uchwałę podjęła w miesiącu maju br. Dodała, że możliwe jest jedno i drugie 
rozwiązanie. 

 Radny Piotr Klima poprosił jeszcze o zdanie Prezydenta Miasta. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że decyzja leży po stronie Rady.  
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek radnego Wiesława 

Szczygielskiego aby w § 2 zapisać, że skargę przekazuje się do załatwienia Prezydentowi 
Miasta z obowiązkiem powiadomienia Rady Miasta o sposobie jej załatwienia.

Rada przy 18 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższy wniosek.
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał poddał pod głosowanie całą uchwałę ze zmianą § 2 oraz  

odpowiednio podstawy prawnej i uzasadnienia.
Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XX/276/2016 stanowi zał. Nr 32 do protokołu.

 Radny Marek Rapnicki zapytał o powody wycofania z porządku obrad uchwały dotyczącej ul. 
Londzina 45.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że uchwała ta wróci do Rady w miesiącu wrześniu  
po przygotowaniu porozumienia pozwalającego uporządkować sprawy przylegających działek 
gruntu. 

Ad 25. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XX/277/2016 stanowi zał. Nr 33 do protokołu.

Ad 26. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem
            Raciborskim a Miastem Racibórz w celu realizacji projektu pn. „Przebudowa 
            ul. Ocickiej w Raciborzu”.

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XX/278/2016 stanowi zał. Nr 34 do protokołu.

Ad 27. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Radny Franciszek Mandrysz przedstawił i przedłożył do protokołu następujące interpelacje – 
zał. Nr 35:
1) w sprawie zamontowania progu zwalniającego przy ul. Ordona,
2) w sprawie wpisania do budżetowego planu inwestycji drogowych na 2017 rok budowy drogi

przy ul. Bocznej Babickiej na odcinku od skrzyżowania z ul. Hetmańską do nr 42 ul. 
Bocznej Babickiej,

3) w sprawie wpisania do budżetowego planu inwestycji drogowych na 2017 i 2018 rok 
budowy drogi i ciągu pieszo rowerowego przy ul. Babickiej,

4) w sprawie omówienia wszystkich zgłoszonych propozycji zagospodarowania zabytkowego 
spichlerza w Sudole,

5) w sprawie terminu zakończenia projektowania budowy chodnika w ciągu DW 923 przy ul. 
Odrodzenia i wpisania zadania budowy tego chodnika do budżetowego planu inwestycji 
drogowych  na 2017 r.   

 Radny Leon Fiołka przedstawił i przedłożył do protokołu następujące interpelację – zał. Nr 36:
1) w sprawie pilnego przycięcia drzew przy ul. Wiśniowej,
2) w sprawie wykoszenia pobocza wzdłuż chodnika przy ul. Pogrzebieńskiej,
3) w sprawie ponownego posadowienia znaku „zakaz ruchu” przy ul. Wąskiej,
4) w sprawie usunięcia wyrastających chwastów na wysepkach przy ul. Bosackiej,
5) w sprawie petycji mieszkańców ul. Kobylskiej odnośnie uruchomienia dwóch kursów 

autobusów PK na tą ulicę,
6) ustnie w sprawie zainstalowania sekretnych kamer w miejscach nielegalnego wywozu 

śmieci oraz w sprawie zachęcenia mieszkańców do segregacji odpadów poprzez nagrody.
 Radna Anna Szukalska przedstawiła interpelację dotyczącą sposobu rozpatrzenia pisma 

rodziców uczniów ze Szkoły Podstawowej Nr 15, tj. odpowiedzi ze strony Przew. RM i braku 
odpowiedzi ze strony Prezydenta Miasta oraz braku spotkania z rodzicami. 

 Radny Piotr Klima przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie planowanego remontu dworca kolejowego podniósł kwestię zamiaru burzenia 

skrzydeł bocznych oraz przenoszenia jednego lokalu usługowego do budynku byłej windy 
towarowej,   

2) w sprawie remontu parowozu „Halinka”,   
3) w sprawie uciążliwości zakładu mas bitumicznych funkcjonującego przy miejskiej spółce 

PRD na Płoni,
4) w sprawie  dodatkowego przejścia dla pieszych na ul. Londzina na wysokości zejścia do 
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sklepu Biedronka oraz podobnie przy tym sklepie braku przejścia przez ul. Reymonta 
(Odrostrada), 

5) w sprawie zamontowania wiat przystankowych na wszystkich przystankach komunikacji 
miejskiej (brak wiaty na ul. Kozielskiej) oraz w sprawie wykorzystania powierzchni wiat na 
promocję miasta, 

6) w sprawie przycięcia gałęzi drzew bądź montażu oświetlenia na nowym placu zabaw przy 
Placu Bohaterów Westerplatte, 

7) w sprawie rozważenia zmiany nazwy zbiornika przeciwpowodziowego „Racibórz Dolny”, 
8) w sprawie publicznego udostępnienia mini obserwatorium astronomicznego 

funkcjonującego w Mechaniku, bądź zorganizowania innego podobnego miejsca w mieście, 
9) w sprawie oznakowania dojazdu do parkingów miejskich m.in. na nowy parking przy ul. 

Drewnianej,
10)w sprawie zwiększenia bezpieczeństwa dzieci w drodze do szkoły zgłosił potrzebę 

oznakowania przejść przed szkołami specjalnymi znakami „Szkoła”,  
11)w sprawie oznaczenia na czerwono wszystkich miejsc w których ścieżki rowerowe 

przecinają drogi, 
12)w sprawie umieszczenia na elewacji budynku przy Pl. Wolności 2 tablicy informującej, że 

budynek zostanie odremontowany z pomocą środków finansowych budżetu miasta 
przeznaczonych na zabytki,  

13)w sprawie organizacji spotkania – konferencji poświęconej pierwszej połowie obecnej 
kadencji Rady Miasta i Prezydenta Miasta. 

 Radna Anna Ronin przedstawiła i przedłożyła do protokołu następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie nieuprawnionego pobierania przez miasto opłat za parkowanie w soboty - zał. Nr

37,
2) w sprawie przedstawienia daty złożenia przez MZB wniosku o zwiększenie środków na 

remonty lokali mieszkalnych oraz przedstawienia uzasadnienia wniosku,
3) w sprawie zaległego urlopu Prezydenta Miasta,
4) w sprawie centralnego rejestru umów udostępnionego na BIP-ie poprosiła o szersze 

informacje w trzech kwestiach: 1) PK- z czego wynika 4 letnia umowa dotacji na 
prowadzenie schroniska, 2) co kryje się pod kwotą 15.000 zł na witrynę „Invest in 
Racibórz”, 3) poprosiła o przedstawienie rejonów bądź też ulic na których będą prowadzone
patrole funkcjonariuszy Policji na bazie porozumienia z miastem.

 Radny Marek Rapnicki przedstawił interpelację w sprawie poprawy bezpieczeństwa na 
skrzyżowaniu ulic Starowiejskiej, Ocickiej i Jana Pawła II, gdzie zagrożeniem są tiry 
przejeżdżające na czerwonym świetle.

 Radny Michał Fita przedstawił następujące interpelacje:
1) w sprawie zweryfikowania informacji mieszkańców o pękającej betonowej przystani, 
2) w sprawie przedstawienia informacji o aktualnym etapie planowanego remontu dworca 

kolejowego, 
3) w sprawie pojawienia się w schronisku dla zwierząt groźnej choroby parwowirozy, 
4) w sprawie zainstalowania kamery monitoringu miejskiego w parku w Ocicach obok sklepu 

PSS Społem, 
 Radny Janusz Loch przedstawił i przedłożył następujące interpelacje  – zał. Nr 38:

1) w sprawie oświetlenia terenu przy ulicach: Karola Miarki, Ogrodowej, Bończyka i Pl. 
Bohaterów Westerplatte,  

2) w sprawie zamontowania dwóch ławek i kosza na śmieci na skwerze przy ul. Klasztornej 
jeszcze przed wykonaniem tam remontu,

3) w sprawie zmiany organizacji ruchu na skrzyżowaniu ulic Piaskowej i Kolejowej.
 Radny Wiesław Szczygielski przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
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1) w sprawie braku uregulowań w odniesieniu do osób niepełnosprawnych oraz ich opiekunów
gdy chodzi o zniżkowe bądź darmowych wejścia do miejskich instytucji (Muzeum, RCK) i 
powiatowych (Zamek Raciborski). 

2) w sprawie kolejnego pożaru w budynkach byłego szpitala przypomniał swoją ubiegłoroczną
interpelację i zapytał o reakcję i działania odpowiednich służb w tej kwestii (SM, PNB), 

3) w sprawie wykorzystania wiat przystankowych na promocję miasta (interpelacja radnego 
Piotra Klimy) jak również i na informacje o wydarzeniach organizowanych przez miasto i 
podległe jednostki, 

4) w sprawie potrzeby prezentacji elektronicznej cyfrowych map geodezyjnych na sesjach i 
komisjach.

 Radny Leszek Szczasny przedstawił i przedłożył następujące interpelacje  – zał. Nr 39:
1) w sprawie nowych stojaków na rowery na terenie miasta,
2) w sprawie systemu wycinki drzew,
3) w sprawie zaproszenia na sesję przedstawicieli organów wojewódzkich (Wojewódzki 

Konserwator Zabytków, Marszałek Województwa Śląskiego, Wojewoda Śląski), 
4) w sprawie aplikacji powiadamiającej o odbiorze śmieci czy też informującej o innych 

ważnych wydarzeniach miejskich,
5) w sprawie technicznego usprawnienia prac Rady i komisji,
6) w sprawie raportu ze współpracy z miastami partnerskimi,
7) w sprawie tegorocznych wydatków 80.000 zł na ESIM,
8) w sprawie obchodów 800 – lecia miasta, 
9) w sprawie zmiany regulaminu lodowiska,
10)w sprawie zmiany statutu Rady Seniorów. 

 Radny Michał Woś przedłożył do protokołu następujące interpelacje i zapytania – zał. Nr 40:
1) w sprawie wysokości ceny wywoławczej nieruchomości sprzedawanej w  drodze przetargu,
2) w sprawie zasad zatrudniania w spółkach, których głównym udziałowcem jest Miasto 

Racibórz,
3) w sprawie sposobu organizacji patroli policji finansowanych z budżetu miasta,
4) w sprawie sposobu organizacji strefy płatnego parkowania,
5) w sprawie budowy miejsc parkingowych przy ul. Cecylii (ponowna).

 Radny Dariusz Doleżych przedłożył do protokołu następujące interpelacje – zał. Nr 41 i 42:
1) w sprawie remontu chodnika przy ul. Rudzkiej,
2) w sprawie poprawy stanu nawierzchni drogi dojazdowej z ul. Rudzkiej do nieruchomości 

położonych przy ul. Rudzkiej 53, 55 a-d oraz ul. Książęcej 16.  
 Radny Marcin Fica przedłożył do protokołu następujące interpelacje – zał. Nr 43:

1) w sprawie postawienia na Rynku (obok Domu Towarowego) stojaków na rowery,
2) w sprawie naprawy ul. Brzozowej na odcinku od ul. Zamkowej do wału,
3) w sprawie przesunięcia znaków znajdujących się na ścieżkach rowerowych,
4) w sprawie naprawy kostki na skrzyżowaniu ulic: Stalmacha i Dąbrowskiego oraz 

skrzyżowaniu Różyckiego i Dąbrowskiego,
5) w sprawie naprawy kanału telefonicznego na ścieżce rowerowej na skrzyżowaniu ulic: 

Łąkowej i Kościuszki. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na następujące interpelacje radnych:
 Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza przekazał, że odpowiedzi udzieli na 

piśmie.
 Odnośnie interpelacji radnego Leona Fiołki:

1) w sprawie usunięcia wyrastających chwastów na wysepkach przy ul. Bosackiej 
przekazał, że zwróci się do ZDW,
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2) w sprawie odbierania odpadów przekazał, że w kolejnych specyfikacjach przetargowych
zostanie to w dokładniejszy sposób określone. W zakresie sekretnych kamer przekazał, 
że Straż Miejska takie posiada i z nich korzysta. 

 Odnośnie interpelacji radnej Anny Szukalskiej dotyczącą sposobu rozpatrzenia pisma 
rodziców uczniów ze Szkoły Podstawowej Nr 15, tj. odpowiedzi ze strony Przew. RM i 
braku odpowiedzi ze strony Prezydenta Miasta oraz braku spotkania z rodzicami przekazał, 
że nie może działać wbrew przepisom. Dlatego też stanowisko zostało podtrzymane, bo nie 
można było podjąć innej decyzji. Dodał, że odpowiedzi rodzicom by przedstawiane na 
spotkaniach, na których był obecny. Niemniej sprawę jego odpowiedzi pisemnej sprawdzi i 
odpowie na piśmie.  

 Odnośnie interpelacji radnego Piotra Klimy:
1) w sprawie zamiaru burzenia skrzydeł bocznych dworca kolejowego przekazał, że w 

miejscu prawego skrzydła na pewno musi się jakaś konstrukcja pojawić. Odpowiadając 
także radnemu Michałowi Ficie przekazał, że przedłuża się termin przedstawienia 
ostatecznej koncepcji. Z deklaracji jednak wynika, że dworzec ma zostać 
wyremontowany łącznie z peronami,   

2) w sprawie remontu parowozu „Halinka” przekazał, że nie można było wyremontować 
parowozu na miejscu, więc na czas remontu zostanie on zabrany sprzed dworca,  

3) w sprawie uciążliwości zakładu mas bitumicznych funkcjonującego przy miejskiej 
spółce PRD na Płoni przekazał, że jak każdy taki zakład stwarza problemy dla 
mieszkańców. Dodał, że docelowo zakład ma zostać przeniesiony, nie uda się to jednak 
w tym roku, bo problemem jest pozyskanie nowego odpowiedniego terenu, więc do tego
czasu zakład musi tam funkcjonować, 

4) w sprawie przejścia dla pieszych przy sklepie Biedronka na ul. Reymonta przekazał, że 
to niebezpieczne miejsce i przejścia tam nie będzie, a każdy kto to czyni łamie przepisy. 
Dodał, że nie da się już odtworzyć podziemnego przejścia powyżej sklepu.  

5) w sprawie braku wiaty przystankowej na ul. Kozielskiej przekazał, że wiata zostanie tam
zamontowania. W kwestii wykorzystania powierzchni wiat przystankowych na promocję
miasta przekazał, że zadanie to zostanie zlecone do realizacji referatowi promocji. 

6) w sprawie przycięcia gałęzi drzew bądź montażu oświetlenia na nowym placu zabaw 
przy Placu Bohaterów Westerplatte przekazał, że wycinka drzew jest tam raczej 
wykluczona, być może jakaś drobna przycinka, 

7) w sprawie rozważenia zmiany nazwy zbiornika przeciwpowodziowego „Racibórz 
Dolny” przekazał, że nie jest to zadanie miasta, a nazwa wydaje się robocza. Uznał, że z 
propozycjami nazwy warto jeszcze poczekać, 

8) w sprawie publicznego udostępnienia mini obserwatorium astronomicznego 
funkcjonującego w Mechaniku, bądź zorganizowania innego podobnego miejsca w 
mieście przekazał, że obiekt jest udostępniany tylko  grupom zorganizowanym, więc 
ustali czy będzie również  możliwość publicznego udostępniania, 

9) w sprawie oznakowania dojazdu do parkingów miejskich m.in. na nowy parking przy ul.
Drewnianej przekazał, że kierunkowskazy takie stoją przy naszych parkingach sprawdzi 
czy oznakowanie takie jest potrzebne przy nowym parkingu,

10)w sprawie oznakowania przejść przed szkołami specjalnymi znakami „Szkoła” 
przekazał, sprawdzi czy przed naszymi jednostkami znaki takie będzie można postawić. 
Dodał, że jak co roku w okresie września przed szkołami i w szkołach jest obecna SM i 
Policji, i prowadzone są tam zajęcia z najmłodszymi uczniami,    

11)w sprawie oznaczenia na czerwono wszystkich miejsc w których ścieżki rowerowe 
przecinają drogi przekazał, że miasto takie miejsca oznakowało na swoich drogach i 
wystąpiono o to samo na drogach powiatowych i wojewódzkich, 
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12)w sprawie umieszczenia na elewacji budynku przy Pl. Wolności 2 tablicy informującej, 
że budynek zostanie odremontowany z pomocą środków finansowych budżetu miasta 
przeznaczonych na zabytki przekazał, że zobowiąże do realizacji tego MKZ,  

13)w sprawie organizacji spotkania – konferencji poświęconej pierwszej połowie obecnej 
kadencji Rady Miasta i Prezydenta Miasta przekazał, że zrealizuje to co zdecyduje Rada,
niemniej uznał, że lepiej będzie podyskutować we własnym gronie. Dodał, że bardziej 
rolą Starosty byłaby organizacja spotkania z udziałem radnych oraz wójtów, 
burmistrzów i prezydentów gmin powiatu. Uznał też, że trudno będzie połączyć 
spotkanie z wykładem.

 Odnośnie interpelacji radnej Anny Ronin przekazał, że odpowiedzi zostaną udzielone na 
piśmie. Niemniej ustnie przekazał, że na prowadzenie schroniska organizowany jest 
przetarg, co  umożliwia określenie 4 letniego okresu umowy. W sprawie zaległego urlopu 
przekazał, że obecnie nie ma już z tym problemu. 

 Odnośnie interpelacji radnego Marka Rapnickiego w sprawie poprawy bezpieczeństwa na 
skrzyżowaniu ulic Starowiejskiej, Ocickiej i Jana Pawła II, gdzie zagrożeniem są tiry 
przejeżdżające na czerwonym świetle przekazał generalnie, że to kierowcy odpowiadają za 
łamanie przepisów. Dodał, że miasto może jedynie zadbać o lepszą widoczność tych świateł.

 Odnośnie interpelacji radnego Michała Fity:
1) w sprawie zweryfikowania informacji mieszkańców o pękającej betonowej przystani 

przekazał, że w ocenie fachowców jest to normalna praca betonu i nic złego z przystanią
się nie dzieje,

2) w sprawie przedstawienia informacji o aktualnym etapie planowanego remontu dworca 
kolejowego przekazał, że są tutaj opóźnienia i właściciel jak na razie nie deklaruje 
żadnego terminu. Na opóźnienie to ma niewątpliwie wpływ zmiana koncepcji remontów
polegająca na tym, że remonty te prowadzi się łącznie remontami torów i peronów. 
Dodał, że miasto ma na piśmie deklaracje z ministerstwa, że dworzec ten będzie 
remontowany. Dodatkowo przekazał, że linia kolejowa od Nędzy do Raciborza i dalej do
Chałupek ma zostać przebudowana w całości,

3) w sprawie pojawienia się w schronisku dla zwierząt groźnej choroby parwowirozy 
odpowiedź przedstawił Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek wskazując, że 
podejrzenia choroby były u trzech psów ale potwierdziła się tylko u jednego. Psa 
poddano kwarantannie w czasie której pies zmarł. Nie ma natomiast żadnego zagrożenia
epidemią tej choroby w schronisku,

4) w sprawie zainstalowania kamery monitoringu miejskiego w parku w Ocicach obok 
sklepu PSS Społem przekazał, że takich zgłoszeń jest bardzo wiele. Uznał, że w 
pierwszej kolejności będą dodawane miejsca bardziej publiczne jak np. nowa plaża.   

 Odnośnie interpelacji radnego Janusza Loch:
1) w sprawie oświetlenia terenu przy ulicach: Karola Miarki, Ogrodowej, Bończyka i Pl. 

Bohaterów Westerplatte przekazał, że chodzi tam o oświetlenie na budynkach, a póki co 
zarządca nie był wstanie dogadać się z poszczególnymi wspólnotami. W związku z tym 
mieszkańcy złożyli projekt do budżetu obywatelskiego, który został jednak odesłany do 
poprawy. Wskazał, że są dwa wyjścia albo mieszkańcy zdążą poprawić wniosek albo 
miasto wróci do swojej koncepcji co i tak wiąże się z uzyskaniem zgód wspólnot,

2) w sprawie zamontowania dwóch ławek i kosza na śmieci na skwerze przy ul. 
Klasztornej jeszcze przed wykonaniem tam remontu przekazał, że stawianie tam teraz 
ławek nie jest celowe. Lepiej załatwić do kompleksowo przy czym miejsca postawienia 
ławek będą uzgadniane z mieszkańcami, 

3) w sprawie zmiany organizacji ruchu na skrzyżowaniu ulic Piaskowej i Kolejowej 
przekazał, że temat ten szczegółowo został omówiony na Komisji GMOŚiBP. 
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 Odnośnie interpelacji radnego Wiesława Szczygielskiego:
1) w sprawie braku uregulowań w odniesieniu do osób niepełnosprawnych oraz ich 

opiekunów gdy chodzi o zniżkowe bądź darmowych wejścia do miejskich instytucji 
(Muzeum, RCK) i powiatowych (Zamek Raciborski) przekazał, że temat zostanie 
skierowany do realizacji,

2) w sprawie kolejnego pożaru w budynkach byłego szpitala przekazał, że odpowiedź na ta 
interpelację zostanie przygotowana na piśmie,

3) w sprawie wykorzystania wiat przystankowych na promocję miasta przekazał, że już 
odpowiedział,

4) w sprawie potrzeby prezentacji cyfrowych map geodezyjnych na sesjach i komisjach 
przekazał, że takie prezentacje terenów jak dzisiaj odbywać się będą już na każdej sesji,

 Odnośnie interpelacji radnego Leszka Szczasnego przekazał, że większości odpowiedzi 
zostanie przygotowana na piśmie. Niemniej ustnie przekazał, że pomysł z wycinka drzew 
jest dobry. Dodał, że będzie trzeba jednak zwrócić uwagę na sprzeczne interesy 
mieszkańców. W sprawie zaproszenia na sesję przedstawicieli organów wojewódzkich 
przekazał, że takie zaproszenia zostaną skierowane do Wojewódzkiego Konserwatora 
Zabytków, podobnie do Marszałka Województwa Śląskiego i Wojewody Śląskiego. W 
sprawie aplikacji powiadamiającej o odbiorze śmieci czy też informującej o innych 
ważnych wydarzeniach miejskich przekazał, że generalnie będzie składany wniosek do RPO
na duże zadanie, które pozwoli połączyć wszystkie te elementy razem. W zakresie 
technicznego usprawnienia prac Rady przekazał, że temat jest w realizacji i w BRM można 
uzyskać szczegółowe informacje. W sprawie zmiany statutu Rady Seniorów przekazał, że 
temat należy zbadać pod kątem prawnym. W sprawie raportu ze współpracy z miastami 
partnerskimi przekazał, że materiał ten mógłby zostać przygotowany na którąś z kolejnych 
sesji. W sprawie tegorocznych wydatków na ESIM przekazał, że po sprawdzeniu odpowie 
na piśmie. W sprawie obchodów 800 – lecia miasta przekazał, że pomysł z dyskusją na 
Komisji OKSRiOS jest dobry. Dodał, że pomysły można zgłaszać na bieżąco, zaprasza też 
wszystkich chętnych radnych do grupy roboczej.  

Ad 28. Zakończenie sesji. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady 
Miasta Racibórz, godz. 2030. 

Protokołował:
Leszek Jureczko 
 Przewodniczący Rady

    Henryk Mainusz
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